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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
SÓS TAMÁS

Dr. Szili Katalin
Az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

K/8184 .

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 . §-a alapján bejelentem, hogy írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
intézni Dr. Németh Imre földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszterhez

Szerepeltetni fogja-e a Minisztérium 2004 . évben, illetve azt követően a támogatási
jogcímek között a mezőgazdasági biztosítások díjának támogatását?

címmel .

„Tisztelt Miniszter úr!

Választókörzetemben számos mezőgazdasági termelő él, akik az alábbi problémát jelezték .

Az elmúlt évek természeti katasztrófái Heves megyét, így az általam képviselt
választópolgárokat is súlyosan érintették, aminek következtében a mezőgazdaságból élőket
jelentős károk érték . Számos mezőgazdasági termelő került nehéz pénzügyi helyzetbe, soknak
közülük gazdasági tevékenysége ellehetetlenülésével kellett szembenéznie .

A mindenkori állami költségvetés korlátai azonban csak a károk részleges enyhítésére adtak
lehetőséget, amelyben előreláthatóan a jövőben sem várható változás . Ez természetesen arra
indította a mezőgazdasági termelőket, hogy más módon is igyekezzenek fedezni potenciális
veszteségeiket. Ennek következtében egyre többen kötöttek - az öngondoskodást választva -
biztosítási szerződést speciális mezőgazdasági kockázataik ellen . Az öngondoskodás
terjedésében választóim szerint jelentős szerepet játszik a mezőgazdasági biztosítások
díjtámogatása is .

A biztosítási díjtámogatás folyósításának 2003 . szeptemberi felfüggesztése azonban
elbizonytalanította termelőinket, akik számára tervezhetetlenné vált, hogy számíthatnak-e a
2004 évre vonatkozó biztosítási szerződéseik megkötéséhez az elmúlt hét évben már jól
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bevált biztosítási díjtámogatásra, amely különösen azoknak a gazdálkodóknak jelentett
segítséget, akik nehéz pénzügyi helyzetük miatt, e nélkül nem engedhetik meg maguknak,
hogy biztosítást kössenek . Ismereteim szerint sok nyugat-európai országban (Ausztria,
Franciaország, Olaszország stb .) nagyobb mértékű díjtámogatást alkalmaznak, miközben a
károk állami kompenzációja - a nagyobb költségvetési igény és rosszabb hatékonysága miatt
- jelentősen visszaszorult .

A fentiek alapján kérem Miniszter úr szíves tájékoztatását, hogy a Földművelésügyi és
Vidékfejlesztési Minisztérium szerepeltetni fogja-e 2004 . évben, illetve a későbbiekben a
mezőgazdasági biztosítások díjának támogatását a támogatási jogcímek között . Egyben arra
vonatkozóan is kérem szíves tájékoztatását, hogy amennyiben a Minisztérium erre a célra
mégsem különítene el keretet, akkor a díjtámogatás helyett milyen jellegű és milyen mértékű
állami szerepvállalást tervez a termelők szélesebb körét érintő mezőgazdasági károk
bekövetkezése esetére .

Várom megtisztelő válaszát ."

Budapest, 2004 . január 06 .

2004 IA N 0 9.

Sós Tamás
Országgyűlési képviselő
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